
  
 
 

Zápis 
            z mimořádného zasedání Akademického senátu FSI 

VUT dne 28. 5. 2020 
 
 
 

Místo konání: realizováno přes MS Teams 
Čas konání: 14:00 – 17:00 
Přítomní:  
Omluveni:   
Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a           

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 20. řádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Stanovisko AS ke změnám podmínek pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2020/2021 a              

časového plánu akademického roku 2019/2020 
5. Schválení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,         

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok               
2020 

6. Konečné projednávání Časového plánu akademického roku 2020/2021 
7. Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT v Brně za rok 2019 a analytických              

podkladů 
8. Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2020 
9. Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za 2019 
10. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních          

programech za ZS 2019/2020 
11. Studijní plán programu Applied and Interdisciplinary Mathematics - projednání  
12. Volba zástupce FSI do volební komise VUT pro volby do AS VUT 
13. Předložení harmonogramu voleb do AS VUT a AS FSI 
14. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
15. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
16. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a               
tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 20. řádného zasedání, plnění            
usnesení 
 
Oproti navrženému programu došlo k doplnění o projednání studijního plánu programu Applied and             
Interdisciplinary Mathematics (zařazeno jako bod 11).  
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program mimořádného zasedání. 
Hlasování: pro: 31  proti: 1 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu z 20. řádného zasedání. 
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 20. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 31  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Proběhlo výběrové řízení na místo ředitelů na Ústavu automatizace a informatiky a na Ústavu              

strojírenské technologie. Ředitelem ÚAI byl jmenován doc. Matoušek. Na místo ředitele ÚST            
nebyl doporučen ani jeden z kandidátů, proto je jeho vedením pověřen doc. Blecha, jehož úkolem               
je mimo jiné provést analýzu stávajícího stavu a navrhnout řešení. 

- Rektor VUT předložil AS VUT mzdový řád, který by měl vstoupit v platnost k 1. 12. 
- Na RVVI probíhá diskuze k podpoře aplikovaných výsledků v metodice 17+. 
- Přihlášek do BS na ak. rok 20/21 je 1546 (o 265 méně než minulý rok) a do NMS 721 (o 25                     

méně). 
- VUT podalo rozšíření institucionální akreditace o oblast umění (do této kategorie částečně spadá             

i FSI programem Průmyslový design). 
- Siemens požádal VUT z důvodu restrukturalizace o předčasné ukončení smlouvy, budoucí           

smlouvy budou uzavírány přímo s jednotlivými organizačními jednotkami. 
- Na VUT proběhne celouniverzitní socioekonomický výzkum k doktorským studijním programům,          

který bude sloužit jako podklad k institucionální akreditaci a k evaluaci k metodice 17+. 
 
Prof. Spousta se otázal na situaci na Ústavu strojírenské technologie, proč byl vedením pověřen              
doc. Blecha, na jak dlouhou dobu. 
Pan děkan odpověděl, že doc. Blecha prokázal, že je zkušeným ředitelem, délka pověření bude              
záležet na tom, jak bude probíhat analýza stávajícího stavu ústavu, studijní programy pokračují dál.              
Pokud by vedení fakulty navrhlo nějakou organizační změnu, ta by samozřejmě podléhala schválení             
senátem. 
Prof. Maca se otázal na načasování platnosti mzdového řádu a jaké změny obnáší. 
Ing. Tesař odpověděl, že kromě změny tarifů obsahuje mzdový řád i systémové změny, mění se druhy                
pracovních pozic a celkově mzdová politika, včetně způsobu nastavování mzdy.  
Prof. Štětina doplnil, že diskuze na AS VUT bude teprve probíhat, termín 1. 12. bude platit pouze v                  
případě, že mzdový řád schválí AS VUT. 
RNDr. Popela uvedl, že diskuze zatím probíhala na úrovni vedení VUT a vedení fakult, rektor nechce                
uvedení v platnost odkládal na leden 2021, aby nekolidovalo s uzávěrkami roku. 
 
Prof. Štětina: 
- Byl schválen rozpočet VUT. Jeho součástí je i rozdělení motivační složky a byl akceptován návrh,               

který zahrnuje nejen publikační, ale i aplikační složku. Rozpočet zahrnuje i “rozvolnění” peněz za              
výuku. 

- Nebyl schválen rozpočet CEITECu a CVISu. 
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RNDr. Popela: 
- Informace z EK RVŠ: v letošním roce by nemělo dojít ke krácení rozpočtu. 
- Byla předložena novela zák. 130, senátoři mohou zasílat připomínky LK. 
- Informace z AS VUT se týkaly mzdového řádu a rozpočtu a byly senátorům zaslány mailem. 

 
Na dotaz prof. Macy, co se stane s finančními prostředky ve výši 11 mil, pokud nebude schváleno                 
jejich přidělení CVISu, RNDr. Popela odpověděl, že prostředky budou převedeny na součásti            
(dodatkem rozpočtu) nebo budou vloženy jako vstup do odvodů příštího roku. 
Na dotaz prof. Spousty, proč bylo upuštěno od zakoupení licence OriginPro, odpověděl RNDr.             
Popela a prof. Štětina, že bylo doporučeno, aby pro centrální nákupy softwaru byl použit stejný               
postup jako při zakoupení licence Matlabu. 

 
doc. Roupec: 
- LK RVŠ projednává novelu VŠ zákona, doc. Roupec požádal senátory, aby se problematice             

věnovali a případné připomínky zaslali LK AS FSI do 3. 6. 
 
Ing. Konečná: 
- AS VUT schválil interní fond studentské podpory, určený k ocenění aktivních studentů. 
- 2. 6. proběhne dozorčí rada KaM. 

 
 
ad 4) Stanovisko AS ke změnám podmínek pro přijetí ke studiu v akademickém roce              
2020/2021 a časového plánu akademického roku 2019/2020 

 
Se změnami senátory seznámil proděkan Bednář:  
Bylo vyhlášeno 2. kolo přijímacího řízení do BSP i do NMSP, došlo ke zmírnění podmínek pro přijetí                 
do BS bez přijímací zkoušky a prominutí obecné části přijímací zkoušky do NMS. Zápisy do 1. ročníků                 
BS budou probíhat elektronicky od 2. 7. do 29. 7. Zápisy do NMS budou probíhat také elektronicky od                  
15. 7. do 26. 8. Zápisy z 2. kola by probíhaly koncem srpna/začátkem září. Ke změnám přijímacího                 
řízení a k průběhu zápisů bude vydán pokyn děkana. 
V časovém plánu ak. roku 2019/2020 došlo ke změně termínů zkouškového období a státních              
závěrečných zkoušek, byly zrušeny promoce. 
Proděkan Fuis seznámil senátory se změnami pro závěrečné ročníky: 
Bude aktualizován Pokyn děkana č. 3/2020 k ukončení studia v roce 2019/2020, ve kterém dojde ke                
změně termínu podzimních státních závěrečných zkoušek na období od 29. 9. do 9. 10. 2020. 
 
Na dotaz ohledně přijímacího řízení do doktorského studia odpověděl proděkan Křupka - přijímací             
řízení probíhá standardním způsobem. Prof. Křupka doporučil předsedům oborových rad, aby v            
maximální míře bylo využito přijetí v 1. kole (bez prezenční přítomnosti uchazečů). 
 
Usnesení: AS FSI bere na vědomí změny podmínek pro přijetí ke studiu do akademického roku               
2020/2021 a časového plánu akademického roku 2019/2020 z důvodu mimořádných opatření           
vyhlášených vládou ČR v souvislosti s koronavirem. 
Hlasování: pro: 33  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 5) Schválení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a          
vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v             
Brně pro rok 2020 
 
Aktualizace byla předložena na minulém zasedání a byla projednána na schůzce dne 6. 4. 2020, prof.                
Křupka neobdržel žádnou připomínku. 
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Usnesení: AS FSI schvaluje aktualizaci Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,            
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT pro rok 2020 ve znění ze                 
dne 28. 5. 2020. 
Hlasování: pro: 30  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 6) Konečné projednávání Časového plánu akademického roku 2020/2021 
 
V časovém plánu nedošlo od jeho předložení k žádným změnám (byla pouze odstraněna věta:              
imatrikulace nejsou). Proděkan Bednář k němu neobdržel žádnou připomínku. 
Na dotaz Ing. Turčanové, proč došlo ke zkrácení období mezi koncem letního semestru a termínem               
odevzdání závěrečné práce z obvyklých cca 3 týdnů na dva, Ing. Bednář odpověděl, že je to důsledek                 
posunutí začátku letního semestru. 
Na dotaz prof. Spousty proděkan uvedl, že se nepodařilo vsunout týden volna mezi zimním a letním                
semestrem z důvodu, že začátky semestrů stanoví rektor a ostatní fakulty o tento týden zájem nemají. 
 
Usnesení: AS FSI projednal časový plán na akademický rok 2020/2021 ve znění ze dne 28. 5. 2020 a                  
nemá námitek. 
Hlasování: pro: 27  proti: 0 zdržel se: 3 
 
 
ad 7) Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT v Brně za rok 2019 a               
analytických podkladů 
 
S předloženou Výroční zprávou seznámil senátory tajemník Ing. Tesař. Fakulta má stabilizovaný            
stipendijní fond, stejně tak fond reinvestiční, fond provozních prostředků je na úrovni 161 mil. Kč.               
Tajemník považuje hospodaření fakulty za úspěšné. Ing. Tesař dále uvedl, že jednotlivé položky             
analytických podkladů byly již projednány s FK. 
Prof. Štětina uvedl, že FK se Výroční zprávou důkladně zabývala a upozornila na drobné nedostatky,               
které byly odstraněny - senátoři obdrželi již opravenou verzi. 
Konečné stanovisko FK předloží na dalším zasedání. 
 
Prof. Spousta upozornil, že v analytické části Výroční zprávy není uveden plný výčet vozového parku               
fakulty. 
Pan tajemník odpověděl, že počet vozidel ve zprávě skutečně není úplný, jsou tam uvedena vozidla               
pořízená pro potřeby AO, vozidla pronajatá na leasing jsou v rozpočtu v položce provoz vozového               
parku. Fakulta dále vlastní technická vozidla, dále jsou zde vozidla určená pro potřeby jednotlivých              
ústavů. 
 
 
ad 8) Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2020 
 
S jednotlivými položkami předloženého materiálu seznámil senátory tajemník FSI. Upozornil na           
možnost, že za současného stavu může dojít k situaci, že MŠMT nevyplatí 10 % příspěvku na                
vzdělávání, pokud by k tomuto krácení došlo, bude kryto rezervou. Dále se do rozpočtu promítli dílčí                
změny v metodice MŠMT, další zásadnější změna souvisí s rozdělováním v rámci institucionální             
podpory z úrovně rektorátu. Co se týče neinvestičních nákladů, dojde k nárůstu cen vstupů, rozpočet               
počítá se změnou koeficientu daně, došlo také k zdražení služeb. Rozpočet dále obsahuje navýšení              
mzdového fondu o 4,8%. Rozdělení prostředků za vědu a výzkum se skládá ze dvou částí: BR1 (dle                 
metodiky FSI) a BR2 (dle metodiky VUT). Rozpočet počítá s tvorbou rezervy ve výši 30 mil. Kč. Novou                  
složkou rozpočtu jsou náklady na opatření přijatá v důsledku šíření COVID19. 
 
Prof. Štětina informoval, že 1. schůzka FK se bude konat 4. 6. distančně, další 2. schůzky budou                 
následovat 11. a 18. 6. 
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ad 9) Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za 2019 
 
Doc. Hlinka odprezentoval textovou část Výroční zprávy, senátoři mohou do souboru na sdíleném             
disku dopisovat své komentáře. Grafická verze obsahuje první dvě kapitoly, do 8. 6. bude hotová               
kompletní verze. 
 
 
ad 10) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských           
studijních programech za ZS 2019/2020 
 
Doc. Fuis upozornil, že finální verze dokumentu byla nahrána na senátní disk až dnešního dne v                
14.00. Na základě požadavku Studijní komise obsahuje zpráva ve své grafické části i poměrové              
vyjádření sledovaných parametrů. 
 
Prof. Štětina informoval, že dle inovované směrnice by všichni senátoři již měli mít kompletní přístup k                
anketě v Apollu. 
Proděkani uvedli, že směrnice platí od 1. 6. a ve všech svých bodech bude aplikována až od dalšího                  
semestru. 
 
 
ad 11) Studijní plán programu Applied and Interdisciplinary Mathematics 
 
Proděkan Bednář uvedl, že se jedná o double-degree program navazujícího magisterského studia v             
AJ s University of L´Aquila. Program byl dosud uskutečňován na základě smlouvy mezi univerzitami. 
 
Usnesení: AS FSI projednal bez připomínek návrh studijního plánu double-degree programu Applied            
and Interdisciplinary Mathematics. 
Hlasování: pro: 30  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 12) Volba zástupce FSI do volební komise VUT pro volby do AS VUT 
 
Doc. Návrat obdržel 6 návrhů na zástupce FSI, ve všech byl navržen doc. Roupec. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje doc. Ing. Jana Roupce, Ph.D. zástupcem FSI ve volební komisi VUT pro                
volby do AS VUT. 
Hlasování: pro: 30  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Doc. Návrat dále informoval, že na některém z dalších zasedání budou jmenováni členové volební              
komise FSI. Návrhy na členy mohou senátoři zapisovat do souboru, který bude vytvořen na sdíleném               
disku. 
 
 
ad 13) Předložení harmonogramu voleb do AS VUT a AS FSI 
 
Mandát AS FSI končí 23. 11. 2020, volby proběhnou od 3. do 5. 11. 2020 a budou vyhlášeny na                   
některém z příštích zasedání. Harmonogram je k dispozici na sdíleném disku. Doc. Návrat požádal              
především členy LK o kontrolu termínů. 
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ad 14) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
Proběhla výběrová řízení na místa ředitelů na ÚAI a ÚST, zástupcem AS FSI v komisích byl doc.                 
Návrat. 
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1 
V dalším období proběhnou následující výběrová řízení: 
ÚK: 1x VaV junior: doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1 
ÚK: 4x asistent: doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1 
LPTP: 4 x VaV: prof. Štětina, (Mgr. Hoderová) 
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1 
LÚ: odborný asistent: doc. Blecha, (doc. Pantělejev) 
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 2 
ÚVSSR: asistent/odborný asistent: doc. Juračka (prof. Štětina) 
Hlasování: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 15) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 22. řádného zasedání je čtvrtek 25. 6. 2020. 
Program: 
- Výroční zpráva o hospodaření - schválení  
- Rozdělení finančních prostředků na rok 2020 - schválení 
- Výroční zpráva o činnosti - schválení 
- Zpráva o hodnocení výuky 
- Harmonogram voleb 
- Vyhlášení voleb a jmenování volební komise 

 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 16) Různé 
 
Doc. Návrat informoval o losování projektů Fondu vědy. 
Prof. Spousta se obrátil na pana tajemníka s dotazem, zda v rámci rekonstrukce budovy A2 skutečně                
nebudou ponechána umyvadla v kancelářích navzdory přání většiny zaměstnanců ÚFI. 
Pan tajemník odpověděl, že součástí vedení projektu programu reprodukce je i investiční odbor             
rektorátu a projektanti. Hlavním důvodem plánovaného zrušení umyvadel v kancelářích jsou           
zkušenosti vedoucího investičního odboru, např. s problémem rozvodu vody v bohunickém kampusu            
právě z hygienických důvodů. I projektanti, připravující rekonstrukci, se shodli na tom, že umyvadla v               
kancelářích nejsou standardním řešením. 
Prof. Spousta odpověděl, že současná situace s největší pravděpodobností povede k tomu, že věci,              
které doteď byly nestandardní, budou považovány za normální a naopak, a dále uvedl, že problém               
bohunického kampusu je zcela odlišný od situace v budově A2. Požadavek ponechání umyvadel by              
měl být napřed projednán, a ne rovnou zamítnut. 
Pan tajemník odpověděl, že se ještě pokusí iniciovat ohledně tohoto požadavku další diskuzi. 
V další diskuzi senátoři upozorňovali, že v budově A1 sice umyvadla v kancelářích nejsou, za jejich                
zachování v ostatních budovách se ale přimlouvali a navrhovali možná řešení. 
Doc. Návrat se obrátil s dotazem na vedení, jestli se plánuje do budoucna - po skončení mimořádných                 
opatření - využívání distančních forem výuky. 
Proděkan Bednář uvedl, že pokud bude chtít fakulta nadále využívat distančních forem výuky nebo              
zkoušení, musí tuto skutečnost v rámci institucionální akreditace dát na vědomí Radě pro vnitřní              
hodnocení, mimo institucionální akreditaci na NAÚ. 
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Na dotaz prof. Macy ohledně DKRVO odpověděl RNDr. Popela, že data pan rektor verifikoval a               
existuje dohoda, že případné opravy budou řešeny dodatkem rozpočtu.  
 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 
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